
 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. március 18. 

 

 

Nyomtatott és online sajtó 
 

Szijjártó Péter: Brüsszel simán oda akarja dobni áldozatnak a kárpátaljai magyar 

közösséget Ukrajnáért 
2025. március 17. – MTI, Demokrata, hirado.hu, Index.hu, ATV, Origo 

Brüsszel simán oda akarja dobni áldozatnak a kárpátaljai magyar nemzeti közösséget és a 

jogait csupán azért, hogy Ukrajnát villámgyorsan, mindenféle normális feltétel nélkül 

felvegyék az Európai Unióba - közölte Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter hétfőn 

Brüsszelben. A Külgazdasági és Külügyminisztérium közleménye szerint a tárcavezető az EU-

s külügyi tanács ülését követő sajtótájékoztatóján teljességgel elfogadhatatlannak nevezte, 

hogy ukrán hivatali partnere, aki távolról csatlakozott be a tárgyalás egy részébe, mesterséges 

problémának minősítette a kárpátaljai magyar nemzeti közösség ügyét. "És botrányos az is, 

hogy az európai uniós tagországok egy része felsorakozott az ukrán külügyminiszter álláspontja 

mögé, s egyes külügyminiszterek már odáig mentek, hogy megkérdőjelezték, hogy nekünk, 

magyaroknak, a magyar kormánynak van-e jogunk-e egyáltalán megítélni a magyar közösség 

helyzetét Kárpátalján" - mondta. "Tehát a helyzet az, hogy Brüsszel simán oda akarja dobni 

áldozatnak a kárpátaljai magyar közösséget és a jogaikat, csak azért, hogy Ukrajnát 

villámgyorsan, mindenfajta normálisan elvárható feltétel nélkül felvegyék az Európai Unióba. 

Mi ezt a lehető leghatározottabban elutasítjuk" - szögezte le. 

 

Lázár János a Krónikának: nem vonatkozik a külhoni magyarokra a vitatott 

alkotmánymódosítás  
2025. március 17. – Krónika 

A román–magyar kettős állampolgárokat semmiképpen nem érinti a Fidesz 

alkotmánymódosítási javaslata, amely alapján felfüggeszthető lenne a kettős állampolgárok 

magyar állampolgársága – nyilatkozta a Krónikának Lázár János építési és közlekedési 

miniszter. Az országgyűlési képviselőtől megtudtuk, a kormánypárt elsősorban az EU-n 

kívülről érkező külső behatásokkal szembeni fellépést kívánja megalapozni, ennek során pedig 

nem sérülhetnek a határon túli magyarság jogai. Felvetettük a Fidesz vezető politikusának, 

hogy mivel a délvidéki, kárpátaljai magyarok nem tagjai az Uniónak, rájuk esetleg kiterjedhet-

e egy ilyen intézkedés. Lázár János úgy válaszolt: nem gondolja, hogy például Szerbiából vagy 

a Kárpát-medence nem európai uniós tagországában élő magyar közössége részéről olyan 

nemzetbiztonsági kockázat merülne fel Magyarországgal szemben, amely miatt esetleg 

alkalmazni kellene ezt a lehetőséget.  
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Kelemen Hunor: nem a közvélemény-kutatásokat, hanem a választásokat kell 

megnyernünk 
2025. március 18. – maszol.ro 

Kelemen Hunor, az RMDSZ elnöke hétfőn kijelentette, hogy a kormánykoalíciós pártok 

jelöltjének, Crin Antonescunak nem a közvélemény-kutatásokat kell „megnyernie”, hanem a 

választásokat. Kifejezte meggyőződését, hogy Antonescu bejut a második fordulóba és 

megnyeri az elnökválasztást. „Crin Antonescunak be kell jutnia a második fordulóba, meg fogja 

nyerni az elnökválasztást. Nem feltétlenül a közvélemény-kutatásokat nézem. Láttunk néhány 

felmérést, láttuk a tavalyi elnökválasztási kampány előtt készült felméréseket is, amikor 

Geoană 25 százalékkal jutott be a második fordulóba, láttuk Ciucát 20 százalékon. (...) Nem a 

közvélemény-kutatásokat kell megnyernünk, hanem a választásokat” – mondta. Választási 

kampány kell, korrekt, igaz üzenetek, ugyanakkor Crin Antonescunak el kell mondania, hogy 

mik a romániai társadalom problémái, és mi a megoldása ezekre a problémákra” – magyarázta 

Kelemen Hunor a Digi24 műsorában. Szerinte egy ilyen bonyolult választási év után, mint 

2024, elfáradt a társadalom. „Ez egy szuper választási maraton volt, amelyre sem a politikusok, 

sem az állami intézmények, de a társadalom sem volt felkészülve, mert Ceaușescu bukása óta 

nem volt ilyen. Az elnökválasztás elmaradása öt hónapot adott hozzá ehhez a választási 

szuperévhez. Persze, az emberek egy ponton elfáradnak és dühösek lesznek” – mondta az 

RMDSZ elnöke. Hozzátette: Crin Antonescu üzenetei minden román állampolgárnak szólnak. 

             

Magyar kölyökcsapatokat verbuvál az UTA  
2025. március 17. – Krónika 

Egyelőre három csoportban kezdődtek meg a kimondottan magyar anyanyelvű gyerekek 

számára az edzések az UTÁ-nál. Az aradi élvonalbeli labdarúgóklub vezetősége növelni 

szeretné a magyar kölyökcsapatok számát, ezért további jelentkezőket vár. Az UTA 

tulajdonosa, Mészár Sándor sportmenedzser a múlt év végén jelezte, hogy idén tavasszal 

magyar nyelvű foglalkozásokat kívánnak indítani különböző korosztályú gyerekeknek, akiket 

érdekel a labdarúgás, de román közegben eddig nem tudtak érvényesülni. A futballvezető 

közölte szerkesztőségünkkel, hogy immár várják az elemi és általános iskoláskorú gyerekeket 

(az előkészítő osztályól a nyolcadikosokig) a tréningekre. Mészár Sándor elmondta, miért tartja 

fontosnak, hogy anyanyelvükön képezzék a gyerekeket.  

 

A szatmári Láncos templom belső felújításáért adtak hálát 
2025. március 17. – maszol.ro 

Március 16-án kezdődött az ökumenikus imahét Szatmárnémetiben, a Láncos templomban 

tartott ünnepi, hálaadó istentiszteleten erről is szóltak. Ám az igazán ünnepelni való az volt, 

hogy megújult a templombelső. Igaz, maga a munkálat nem a közelmúltban zajlott, de a 

mostanit találták a megfelelő pillanatnak arra, hogy hálát adjanak ezért a nem mindennapi 

eredményért. A felújítás költségeit Magyarország Kormánya és a református hívek adakozása 

teremtette elő. Kereskényi Gábor polgármester beszédében visszaemlékezett arra, hogy első 

templomi élményei is a Láncoshoz kötik, itt is konfirmált. Az identitás megőrzésének egyik 
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alappilléreként beszélt a hitről. Köszönetet mondott az anyaországi vezetőknek is, akik 

segítenek az identitás megőrzésében: templomok mellett iskolák, óvodák és bölcsődék építését, 

felújítását is támogatják. A nemzeti ünnep kapcsán Szatmárnémetiben tartózkodó Nagy János, 

a magyar miniszterelnöki irodát vezető államtitkár is köszöntötte a híveket. 

 

Huszárokkal ünnepelték március 15-ét Szilágyságban – így emlékeztek Zsobokon 
2025. március 17. – maszol.ro 

A hétvégén a 15. Mátyás Huszárezred szilágysági csapata a fiataloknak tartott huszárokosítót 

Szilágyballán, Zilahon és Zsobokon, hogy a szilágysági magyar gyerekek és fiatalok 

megismerkedhessenek a magyar huszár virtusságával. Gál-Máté István polgármester ünnepi 

beszédében hangsúlyozta, ma, amikor itt, Zsobokon összegyűltünk, hogy emlékezzünk, egyben 

arra is emlékeztetjük magunkat, hogy a szabadság nem csupán egy történelmi fogalom. A 

szabadság minden nemzedék feladata: megőrizni, ápolni, és felelősséggel továbbadni a 

következő generációknak. Nekünk, akik ma itt élünk és dolgozunk, az a küldetésünk, hogy 

közösségünket építsük, gyarapítsuk, és minden körülmények között megőrizzük azt a magyar 

örökséget, amelyért elődeink küzdöttek. 

 

Megsértődött Antonescu Székelyföld létezéséről tett kijelentésén a román 

szervezet  
2025. március 17. – Krónika 

Kifogásolja Crin Antonescunak, a bukaresti kormánykoalíció közös államfőjelöltjének múlt 

héten tett, Székelyföldre vonatkozó kijelentéseit a Kovászna, Hargita és Maros Megyei 

Románok Civil Fóruma. A székelyföldi szervezet azzal is vádolja a politikust, hogy „mellőzte” a 

román kulturális intézményeket. A székelyföldi román civil szervezet hétfői közleményében 

„mélységes kiábrándultságának” adott hangot, és „teljesen oda nem illőnek” minősítette az 

RMDSZ által is támogatott Crin Antonescu azon kijelentését, melyet a tömbmagyar régió 

kapcsán tett. A liberális politikus ugyanis közölte: „Mindenki megszokta, hogy létezik 

Székelyföld”. A civil fórum a régió nevét kisbetűvel írja, és hangsúlyozza: ez egy „olyan 

konstrukció, mely alkotmányos és törvényes szempontból nem létezik Romániában”.  

 

Színes programokkal ünnepeltek Szilágynagyfaluban 
2025. március 17. – maszol.ro 

A szilágysági ünnepi megemlékezéssorozat Szilágynagyfaluban zárult vasárnap este. A délutáni 

istentiszteleten megáldották a megújított szilágysági szék zászlaját, majd a koszorúzást 

követően festménykiállításon és kulturális műsoron vehettek részt a jelenlévők. Seres Dénes 

képviselő elmondta, felemelő, jó érzés volt látni a napokban, a szilágysági falvakban, magyar 

közösségekben a piros, fehér, zöld zászlót lobogni, és a mellekre kitűzött, büszkén hordott 

kokárdát. „Szabadság, egyenlőség, testvériség, ez volt az európai mozgalom kiáltványa. A 12 

pontos programban mindenki megtalálta az elvárását, ezért egy emberként mozdult meg a 

nemzet. Ha közelebb hozzuk 1848-at Szilágy megyéhez, elmondhatjuk, történelmi ez a kis 
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megye, mert 1849 tavaszán itt, Szilágysomlyón, Bem tábornok vette át az erdélyi csapatok 

parancsnokságát, innen indult a dicső erdélyi hadjárat” – mondta.   

 

Szórványtalálkozót szerveztek Március 15-e alkalmából az Erdély-hegyalján 
2025. március 17. – maszol.ro 

Gyulafehérvárnak és környékének, azaz az Erdélyi-hegyaljának magyarsága vasárnap, március 

16-án ünnepelt, a Szászsebesi Református Egyházközség illetve az EMKE Dél-erdélyi 

szervezete közös rendezvényén. Az esemény főtámogatója a Bethlen Gábor Alap volt. A 

megemlékezés Szászsebesen kezdődött, a római katolikus, Mérleg utcai temetőben, ahol 

megkoszorúzták az ott található honvédek 1909-ben felállított emlékművét. Az egybegyűlteket 

a rendezvény ötletgazdája, Gudor Kund Botond gyulafehérvári református lelkipásztor, 

egyetemi oktató üdvözölte, aki egyben röviden ismertette az obeliszk történetét is.  

 

Margittán is emlékeztek nemzeti ünnepünkön 
2025. március 17. – erdon.ro 

A margittai magyarság a művelődési házban gyűlt össze, hogy emlékezzen az 1848-as 

forradalom és szabadságharc eseményeire, hőseire. A rendezvény főszervezője a helyi RMDSZ 

volt, együttműködve a Horváth János Elméleti Líceummal és a magyar civil szervezetekkel. 

Demián Zsolt polgármester örömét fejezte ki, amiért ilyen sok fiatal van a teremben, hiszen ők 

a jövőt képviselik. „(…) Kevés olyan esemény van, mely ilyen hosszú idő után sem veszít 

fényéből, eszményéből. A Nemzeti dal, a kokárda, a szabad sajtó mind a szabadságvágyat és az 

összetartozást hirdette és hirdeti ma is. Március 15-e azóta is betölti minden magyar életét. 

Most szabadon ünnepelhetünk, de volt idő, amikor nemzeti lobogónkat, szimbólumainkat 

rejtegetni kellett, szabadságunkat visszavágták” – emelte ki a továbbiakban Demián Zsolt. 

Visszaemlékezett arra, hogy ilyenre Margittán is volt példa, amikor tavaly éppen március 15-

én volt foglalt a művelődési ház, így a szabadtérre szorultak ki az ünneplők. A továbbiakban a 

márciusi ifjak tetteit és bátorságát méltatta, akik kitaposták a szabadság felé vezető utat. 

Zárszavában azt kívánta, hogy még sokáig ünnepeljük ezt a napot az egész Kárpát-medencében. 

                              
Gubík László: sokkal több van, mi összeköt bennünket 
2025. március 17. – Felvidék.ma  

Gubík László volt a dunaszerdahelyi március 15-i megemlékezés ünnepi szónoka. Az ünnepség 

után arról kérdeztük a Magyar Szövetség elnökét, hogy mit jelent a lokálpatrióta korszakváltás 

programja, hogyan tudjuk meghaladni az ideológiai törésvonalakat – azaz van-e valós esély egy 

zászló alá terelni közösségünket, vagy csupán egy szép álom, hogy több van ami összeköt 

bennünket, mint ami szétválaszt… „Ezt a programot lényegében meghirdettem már a tavalyi 

tisztújító kongresszuson, de nem lehet elégszer elismételni és nyomatékosítani. A nemzeti 

ünnepek azért is jók, hogy egy-egy kiemelt üzenetet és célt aláhúzzunk, ha kell pirossal emeljük 

ki és felkiáltójelet tegyünk a végére. Március 15-e kiváló alkalom arra, hogy határozott és jövőbe 
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mutató politikai üzeneteket fogalmazzunk meg, hiszen ez a magyar politikai nemzet 

megszületésének a napja. A Magyar Szövetség elnökeként vallom, hogy nekünk nem 

ideológiákban, hanem egységes közösségben, politikai programban és szakmai kérdésekben, 

ügyek menti politizálásban kell gondolkodnunk. Ennek a kifejezésére pedig a 

lokálpatriotizmus, mint politikai program szerintem a legjobb, mert nekünk helyi ügyeket kell 

megoldani, a helyi közösséget kell erősíteni. Erről szól a lokalizmus. A patriotizmus pedig az, 

hogy a szülőföldünkhöz ragaszkodunk, és azokért az ügyekért, amelyekért a Magyar Szövetség 

felel, és amelyeket képviselnie kell, senki más nem vállal felelősséget, egyetlen szlovák párt sem 

foglalkozik velük, még a szlovák pártokban politizáló magyar emberek sem." – hangsúlyozta 

Gubík.  

 

Elvesztette szlovák állampolgárságát, mégis ő a felvidéki magyarok vezetője 
2025. március 17. – Index.hu 

Gubík Lászlót tavaly ősszel választották meg a felvidéki Magyar Szövetség elnökének. A 

harmincas évei végén járó politikus azzal várt ismertté, hogy 2011-ben felvette a magyar 

állampolgárságot, amellyel automatikusan elveszítette a szlovákot, vállalva az ezzel járó 

atrocitásokat. Gubík korszakváltást ígért, úgy érzi, ha 2027-ben sem jut be a magyar párt 

pozsonyi vezetője, akkor nem lemorzsolódás, hanem teljes széthullás következhet be a 

szlovákiai magyar közösségben. A pártvezető az Indexnek beszélt Robert Fico pozitív irányba 

történő elmozdulásáról, a magyar kormány stratégiai partnerségéről, valamint arról is, ha már 

a párttársa nem passzol, akkor legalább lője ki a pipát. 

 

Csehy Zoltán: Mindenkinek az adott képességeit próbáljuk kibontani! 
2025. március 17. – Ma7 

A Comenius Egyetem Magyar Nyelv és Irodalom Tanszéke a szlovákiai magyar oktatás és 

kulturális élet egyik meghatározó intézménye. Csehy Zoltán tanszékvezetővel a szeptemberben 

induló képzésekről, az idei nyílt nap sikeréről és a tanszék célkitűzéseiről beszélgettünk. A 

tanszék a következő tanévben is változatos szakirányokkal várja a jelentkezőket. Az egyszakos 

magyar, ismertebb nevén a kiadványszerkesztő szak a szerkesztőségi munkára és a 

szövegalkotási készségek fejlesztésére fókuszál: Bármilyen szövegtartalom előállítására 

alkalmas készségeket fejleszt” – emelte ki Csehy Zoltán. Szintén elérhető a szlovák-magyar 

tolmácsképzés, amely a kétnyelvű környezetben kínál egyedülálló lehetőségeket. A tanárképzés 

szakpárosításos formában működik: a magyar-angol kombináció kiemelkedően népszerű, míg 

a magyar-szlovák tanári szak iránt – noha a munkaerőpiacon jelentős a kereslet – csekélyebb 

az érdeklődés. 
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Dr. Pásztor Bálint: Egy demokratikus jogállamban csak demokratikus 

választásokkal lehet hatalomra kerülni 
2025. március 17. – Vajma.info, Pannon RTV,  

A hétvégi belgrádi tüntetésről, a parlament munkájáról és a Vajdasági Magyar Szövetség 

álláspontjáról is beszélt Közügyek című műsorunkban dr. Pásztor Bálint. A VMSZ elnöke a 

tüntetés kapcsán hangsúlyozta, egy demokratikus jogállamban, Európában sehol nem lehet az 

utcán megdönteni a hatalmat csak demokratikus választások útján lehet hatalomra kerülni. 

Annak kapcsán, hogy a köztársasági képviselőház tavaszi ülésszakán a következő napokban 

megállapíthatják Miloš Vučević miniszterelnök lemondását dr. Pásztor Bálint azt mondta, ha 

ez megtörténik, abban az esetben az alkotmány pontosan előírja, hogy mi történhet. Két 

forgatókönyv képzelhető el. Az első szerint 30 napon belül a lemondás megállapításától 

számítva megalakul az új kormány. A másik forgatókönyv szerint amennyiben 30 napon belül 

nem tudnak kormányt választani, akkor az alkotmány nem lát elő más lehetőséget, mint a 

választásokat - tette hozzá.      

 

Támogatás 20.250 millió dinár értékben 
2025. március 17. – Magyar Szó 

Hat támogatási pályázatot hirdet meg a Magyar Nemzeti Tanács közoktatási intézmények, 

továbbá művelődési-kulturális egyesületek, nem kulturális tevékenységet folytató civil 

szervezetek és kistérségi médiumok számára. Erről számolt be hétfőn szabadkai 

sajtótájékoztatóján Fremond Árpád, az MNT elnöke. Szavai szerint az érdeklődők április 17-ig 

pályázhatnak. A kiemelt jelentőségű általános iskolai közoktatási intézmények – olyan 

intézményekről van szó, amelyekben kizárólag magyar nyelven folyik az oktatás – számára 

4.050.000 dinár értékben hirdetnek meg pályázatot, az intézmények 50 ezer és 150 ezer dinár 

közötti összegre pályázhatnak. A nem kiemelt jelentőségű általános iskolai közoktatási 

intézmények számára kiírandó pályázat keretösszege 1,8 millió dinár, egy-egy intézmény 30 

ezer és 100 ezer dinár közötti támogatásra pályázhat. 

 

Tiltakozók próbálták blokád alá vonni az újvidéki városi képviselő-testület 

épületét 
2025. március 17. – Magyar Szó, Pannon RTV  

Tiltakozó egyetemisták és más polgárok gyűltek össze az éjszaka folyamán az újvidéki városi 

képviselő-testület előtt, hogy blokád alá vonják az épületet, és így megakadályozzák a mára 

tervezett képviselő-testületi ülés megtartását. Az N1 híre szerint a helyszínen jelenleg 

nyugalom uralkodik, de az éjszaka folyamán összetűzés alakult ki a tiltakozók és a hatóságok 

között, a rohamrendőrök gumibotokkal verték a tüntetőket, az esetnek sérültjei is vannak.  Az 

események hajnali kettő óra körül zajlottak, ezt követően a helyzet lecsillapodott. Az épület 
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körüli utakat lezárták. Az egyetemisták kérésére a polgárok takarókat és hungarocell lapokat 

hoztak a helyszínre, hogy blokádjuk során a tiltakozók átvészeljék az épületnél töltött éjszakát. 

A városi képviselő-testület ülését 10 órára tűzték ki, a tervek szerint a fő napirendi pontja a 

város költségvetésének az elfogadása lesz. Az ülés összehívására az utolsó pillanatban, 

mindössze 15 perccel a törvényes határidő lejárta előtt került sor – közli a 021 hírportál. 

 

Szabadkán tanácskoztak a nemzeti tanácsok képviselői 
2025. március 17. – Pannon RTV 

24 nemzeti tanács képviselője egyeztetett ma a Nemzeti Tanácsok Koordinációjának 

találkozóján. A találkozó egyik fő témája a testületek zavartalan működéséhez szükséges anyagi 

források biztosítása volt, de szó esett a kisebbségi akciótervről is. A Nemzeti Tanácsok 

Koordinációján a még 2016-ban elfogadott a kisebbségi akciótervet véleményezte a 24 nemzeti 

tanács képviselője. Kiemelték, időszerű lett már a dokumentum módosítása. Jasna Vojnić, 

elnök, Horvát Nemzeti Tanács: „Ennek az érvényessége úgymond 2021-ben lejárt, és 

megkezdtük az új kidolgozását. Volt egy találkozója a munkacsoportnak 2021-ben, ez után 

találkoztunk Šabacon, két napon át beszéltünk az igényeinkről. De soha nem látott napvilágot 

az akcióterv új változata. A Szerbiai Emberi és Kisebbségi Jogok Minisztériuma nemrégiben 

munkacsoportot hívott össze annak érdekében, hogy ezt lezárhassa. Tehát, mi itt ma 

találkoztunk, hogy a saját igényeinkről adjunk számot, azokról, amelyeket bele kell foglalni 

abba az akciótervbe.” 

 

Segítség a magyarkanizsai lakóközösségek képviselőinek 
2025. március 17. – Pannon RTV 

A Magyarkanizsai Községi Közigazgatási Hivatal Építésügyi Főosztálya tájékoztató előadást 

szervezett a helyi lakóközösségek számára, amelynek középpontjában a lakóközösségek 

nyilvántartásával és irányításával kapcsolatos tudnivalók álltak. Az esemény célja az volt, hogy 

segítséget nyújtson a lakóközösségek képviselőinek az adminisztratív és jogi előírások jobb 

megértésében, valamint gyakorlati útmutatást adjon a hatékony működéshez, hiszen a 

lakótömbökben, ahol legalább három lakás található, kötelező lakóközösséget alapítani a 2018-

ban meghozott törvény értelmében. A rendezvény lehetőséget biztosított arra is, hogy a 

jelenlévők kérdéseket tegyenek fel, és megvitassák azokat a gyakorlati problémákat, amelyek a 

mindennapi ügyintézés során felmerülhetnek. 

                   
Hagyományőrzés és közösségépítés ‒ Eredményes évet zárt a KMKSZ Halábori 

Alapszervezete 
2025. március 17. – karpataljalap.net 

Március 16-án tartotta éves közgyűlését a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség (KMKSZ) 

Halábori Alapszervezete a Fedák Sári Közösségi Házban. A magyar kormány támogatásával 

felújított épület szép számban fogadta a helyi közösség tagjait és a meghívott vendégeket. A K
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közgyűlés megnyitásaként Kádár Szilvia, a KMKSZ Halábori Alapszervezetének elnöke 

köszöntötte a résztvevőket, majd a helyi kultúra ápolásának jegyében színpadra szólította a 

Kovács István vezette halábori Tiszavirág tánccsoportot, akik lendületes néptáncbemutatóval 

színesítették az eseményt. Ezt követően az elnök részletesen beszámolt a szervezet 2024-es 

tevékenységéről. Elmondása szerint az elmúlt év a lehetőségekhez mérten kiemelkedően 

tartalmas és sikeres volt, számos kulturális és közösségi programmal gazdagítva a helyi 

magyarság életét. 

 

Haranglábon is megemlékeztek a márciusi ifjakról 
2025. március 17. – Karpat.in.ua 

Az elmúlt napokban Kárpátalja szerte megemlékezéseket és ünnepi programokat tartottak a 

márciusi ifjak tiszteletére. A nagyobb, központi megemlékezésekről, mint a munkácsi vagy 

beregszászi, már korábban is beszámoltunk, viszont a kisebb közösségek tagjai is fontosnak 

tartották a közös tiszteletadást, így Haranglábon is, ahol a KMKSZ helyi alapszervezete, az 

iskolával és a református gyülekezettel közösen tartott 2 napos megemlékezést, külön a 

fiataloknak és az egész közösségnek. 

 

Nemzeti ünnepünk méltatása Tiszacsomán 
2025. március 17. – karpataljalap.net 

A KMKSZ Tiszacsomai Alapszervezete március 15-én ünnepi megemlékezést tartott az 1848–

1849-es magyar forradalom és szabadságharc tiszteletére. A megemlékezés a Himnusz 

eléneklésével vette kezdetét. Rácz János, a KMKSZ Tiszacsomai Alapszervezetének elnöke 

köszöntötte a megjelenteket, majd ünnepi beszédében felelevenítette az 1848–49-es magyar 

forradalom és szabadságharc főbb eseményeit. A rendezvényen részt vett a helyi kultúrház 

ifjúsági csoportja – melynek tagjai hazafias verseket szavaltak –, valamint a községi könyvtár 

csapata. A Tiszacsomai Könyvtár tematikus könyvkiállítást rendezett Mit jelent nekem március 

15-e? címmel. A megemlékezés koszorúzással ért véget. 

 

Ünnepi cimbalom koncert Magyarország külképviseleteinek szervezésében 
2025. március 17. – Karpat.in.ua 

Számos módon emlékezett meg a kárpátaljai magyar közösség az 1848-49-es forradalom és 

szabadságharc kitörésének 177. évfordulójáról. Beregszászon, Magyarország 

külképviseleteinek szervezésében ünnepi cimbalom történeti előadást és koncertet tartottak, 

ahol Herencsár Viktória cimbalomművész, a Cimbalom Világszövetség alapítója és elnöke 

kalauzolta el a megjelenteket. 
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Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. március 17. – Kossuth Rádió 

 

Közösségét szolgáló, hat székelyföldi személyiséget tüntetett ki dr. Sulyok Tamás, 

Magyarország köztársasági elnöke Március 15-ei nemzeti ünnepünk alkalmából. Az 

elismeréseket Hankó Balázs kultúráért és innovációért felelős miniszter és Dolhai István, 

Magyarország csíkszeredai főkonzulja adta át vasárnap este Csíkszeredában. Bíró István 

beszámolója.  

  

A román kormány csütörtöki határozatával leváltotta tisztségéből Arad megye RMDSZ-es 

prefektusát, Tóth Csabát. A döntést a koalíciót alkotó három párt egyezménye alapján hozták 

meg. Ez alapján minden megyében az a párt javasolhat prefektust, amelynek a jelöltje a megyei 

tanácselnöki tisztséget is elnyerte a tavalyi helyhatósági választásokon. A kormány új területi 

képviselőjét, a nemzeti liberális párti Mihai Pașca ügyvédet, az igazságügyi minisztérium eddigi 

államtitkárát pénteken délután már be is iktatták hivatalába. A leváltott prefektust most 

alprefektusnak nevezték ki. A ceremónia után Pataky Lehel Zsolt azt is kérdezte Tóth Csabától, 

hogy alprefektusként mit tehet az Arad megyei magyarságért. 

  

A Vajdasági Magyar Szövetség szakpolitikusai minden évben végig járják a Vajdaságot, hogy a 

mezőgazdaság aktuális helyzetről, a pályázati lehetőségről tájékoztassák a termelőket. Ezek a 

lakossági fórumok igencsak népszerűek a gazdák körében, Muzslyán is érdeklődéssel követték 

az összejövetelt. Kónya-Kovács Otília összeállítása. 

  

A palicsi Németh Roland huszonéves vállalkozó a Prosperitati Alapítvány támogatásával 

fejlesztette fel családja cégét. A fiatalember története azonban nem mindennapi. 

Gyermekkorában kétszer is megtámadta szervezetét a halálos kór, az orvosok már lemondtak 

róla, nagyapja azonban nem. Ő a természetgyógyászat felé fordult és segítette unokáját is. 

Azóta Roland életcélja, hogy sorstársain ő is segítsen. Ledoktorált, s cégével olyan természetes 

készítményeket gyárt, amelyek az immunrendszer erősítésével segítik a kórházi terápia 

sikerességét. Németh Rolanddal szabadkai tudósítónk, Németh Ernő beszélgetett. 

  

A Sapientia EMTE Média Tanszéke kreatív írás- és fotópályázatot hirdet középiskolásoknak. A 

megmérettetés első fordulójára tetszőleges műfajú szövegekkel vagy fotósorozatokkal lehet 

jelentkezni. Három témában várják a pályamunkákat: élettér, családtörténet és lázadás. A 

legjobbak nyereménye között pénzjutalom és könnyített felvételi lehetőség is szerepel. A 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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kiválasztott diákok ugyanakkor meghívást kapnak az egyetemre, ahol egy nyílt napon 

megismerhetik az egyetem tanárait és kipróbálhatják a felszereléseket is. A lehetőségről a 

Sapientia Média Tanszékének vezetőjét, Blos-Jáni Melindát, Ferencz Ádám kérdezte. 

  

Tisztújító közgyűlést tartottak a Máltai Szeretetszolgálat tagjai és meghívott vendégei a 

szervezet Beregszászi Járási központjában. A közgyűlésen, egy újabb ciklusra ismét Makuk 

Jánost választották elnöknek. Részletek Iváncsik Attilától. 


